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Generalforsamling	  i	  Dansk	  Sociologforening	  
	  
Mandag	  d.	  23.	  februar	  2015	  

Kl.	  19:45	  -‐	  21:30	  på	  Københavns	  Universitet,	  Sociologisk	  Institut,	  Center	  for	  Sundhed	  og	  

Samfund,	  Øster	  Farimagsgade	  5,	  1353	  København	  K,	  lokale	  16.2.55.	  

	  

Dagsorden	  for	  generalforsamling	  i	  Dansk	  Sociologforening	  23.	  februar	  2015.	  

	  

1. Valg	  af	  dirigent	  

2. Valg	  af	  referent	  

3. Formandens	  beretning	  

4. Kassererens	  beretning	  

5. Budget	  for	  foreningen	  i	  2015,	  herunder	  fastsættelse	  af	  kontingent	  

6. Beretning,	  regnskab	  og	  budget	  for	  tidsskriftet	  Dansk	  Sociologi	  

7. Beretning	  fra	  NSF	  

8. Beretning	  fra	  ISA	  

9. Beretning	  fra	  Sociologisk	  Institut,	  KU	  

10. Beretning	  fra	  CESAU,	  Aarhus	  Universitet	  

11. Beretning	  fra	  Aalborg	  Universitet	  

12. Beretning	  fra	  Syddansk	  Universitet,	  Esbjerg	  

13. Behandling	  af	  foreliggende	  forslag	  

14. Valg	  af	  redaktionen	  til	  Dansk	  Sociologi	  

15. Valg	  af	  bestyrelsesformand	  i	  Dansk	  Sociologforening	  

16. Valg	  af	  bestyrelse	  til	  Dansk	  Sociologforening	  

17. Valg	  af	  revisorer	  

18. Vedtægtsændringer	  

19. Eventuelt	  
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1. Valg	  af	  dirigent	  

Heine	  Andersen	  blev	  valgt	  til	  dirigent.	  

	  

2. Valg	  af	  referent	  

Emma	  Steffensen	  Bach	  (studentermedhjælp)	  blev	  valgt	  til	  referent.	  

Dirigenten	  konstaterede	  at	  der	  var	  indkaldt	  til	  generalforsamlingen	  i	  henhold	  til	  vedtægterne,	  

og	  spurgte	  forsamlingen	  om	  den	  udsendte	  dagsorden	  kunne	  godkendes.	  Dagsordenen	  blev	  

godkendt.	  

	  

3. Formandens	  beretning	  

Beretning	  fra	  formanden	  udkom	  i	  SociologNYT	  nr.	  181	  Februar	  2015,	  og	  formanden	  

fremlagde	  dette	  for	  forsamlingen.	  2014	  var	  et	  meget	  aktivt	  år,	  først	  og	  fremmest	  takket	  være	  

de	  dygtige	  bestyrelsesmedlemmer.	  Bl.a.	  er	  der	  arrangeret	  sommerhøjskole.	  Der	  blev	  sagt	  et	  

stort	  tak	  til	  bestyrelsen,	  og	  især	  til	  næstformand	  Kristian	  Karlson,	  der	  har	  trukket	  et	  stort	  læs.	  

Formandens	  beretning	  godkendes.	  

	  

4. Kassererens	  beretning	  

Elisabeth	  Hultcrantz	  (kasserer)	  fremlagde	  beretningen,	  som	  godkendtes	  af	  forsamlingen.	  

Ingen	  havde	  kommentarer	  til	  årsregnskabet	  for	  2014,	  og	  det	  blev	  dermed	  godkendt.	  

	  

5. Budget	  for	  foreningen	  i	  2015,	  herunder	  fastsættelse	  af	  kontingent	  

Der	  er	  budgetteret	  med	  fastholdelse	  af	  medlemskontingenter.	  Det	  godkendtes	  at	  

medlemskontingentet	  fastholdes	  (800	  kr.	  pr.	  år	  og	  400	  kr.	  pr.	  år	  for	  studerende,	  ledige	  og	  

pensionister)	  
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Der	  bliver	  i	  2015	  aktivitetsudvidelser,	  der	  betyder	  at	  der	  er	  budgetteret	  et	  forholdsvist	  stort	  

underskud.	  Det	  afspejler	  bestyrelsens	  aktiviteter	  i	  forbindelse	  med	  50-‐års	  jubilæumsåret	  i	  

2015	  (Især	  sommerhøjskole	  og	  jubilæumsforelæsninger).	  Bestyrelsen	  ønsker	  at	  fastholde	  en	  

pulje	  for	  studerende	  at	  søge.	  Det	  er	  et	  ønske	  at	  sende	  et	  signal	  til	  disse	  om,	  at	  foreningen	  

ønsker	  at	  støtte	  studentermiljøet.	  Budgetteret	  er	  også	  Prof.	  Boltanskis	  forelæsning	  i	  oktober	  

2015	  samt	  sommerhøjskolen	  sommer	  2015,	  der	  begge	  er	  store	  udgiftsposter.	  	  

Budget	  blev	  godkendt	  af	  generalforsamlingen.	  

	  

6. Beretning,	  regnskab	  og	  budget	  for	  tidsskriftet	  Dansk	  Sociologi	  

Tidsskriftet	  Dansk	  Sociologis	  årsberetning	  2014	  blev	  fremlagt	  ved	  Allan	  Madsen.	  	  

Et	  spørgsmål	  fra	  forsamlingen	  lød:	  Er	  det	  et	  tidsskift	  med	  dårligt	  ry?	  Spørgsmålet	  blev	  

diskuteret	  af	  forsamlingen.	  Redaktionen	  gav	  indtryk	  af,	  at	  det	  er	  velanset	  ud	  i	  det	  danske	  

sociologmiljø.	  Der	  er	  dog	  en	  effekt	  af	  det	  øgede	  pres	  om	  publicering	  internationalt,	  som	  af	  

mange	  ses	  som	  mere	  prestigefyldt.	  Et	  tiltag	  kunne	  være	  at	  ændre	  lidt	  på	  formatet.	  

Klummeformatet	  og	  den	  essayistiske	  stil	  kunne	  dyrkes	  mere,	  hvor	  det	  kunne	  være	  en	  kanal	  til	  

at	  komme	  med	  en	  dagsorden	  og	  stille	  nye	  spørgsmål.	  Der	  skulle	  lægges	  op	  til	  et	  mindre	  

videnskabeligt	  format	  i	  disse	  klummer.	  Formålet	  skulle	  være	  at	  udfordre	  læseren	  og	  skabe	  

fokus	  på	  alternative	  ideer.	  Flagskibet	  skulle	  stadig	  være	  de	  faglige	  artikler.	  Der	  lød	  en	  

opfordring	  fra	  forsamlingen	  om	  at	  fastholde	  de	  flere/forskelligartede	  platforme.	  Det	  er	  

veltænkt	  af	  tidsskriftet	  at	  være	  hurtigt	  ude	  og	  på	  forkant	  med	  tendenser.	  Artiklerne	  er	  

tilgængelige	  på	  nettet	  1	  år	  efter	  publicering.	  

Årsberetningen	  blev	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  Budgettet	  blev	  fremlagt	  og	  godkendtes	  også	  af	  

generalforsamlingen.	  

	  

7. Beretning	  fra	  NSF	  

Fremlagt	  som	  i	  SociologNyt	  nr.	  181.	  Beretningen	  blev	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  

	  

8. Beretning	  fra	  ISA	  
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Fremlagt	  som	  i	  SociologNyt	  nr.	  181.	  Beretningen	  blev	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  

	  

	  

9. Beretning	  fra	  Sociologisk	  Institut,	  KU	  

Beretningen	  blev	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  

	  

10. Beretning	  fra	  CESAU,	  Aarhus	  Universitet	  

Beretningen	  blev	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  

	  

11. Beretning	  fra	  Aalborg	  Universitet	  

Beretningen	  er	  ikke	  modtaget,	  hvorfor	  den	  heller	  ikke	  er	  finde	  i	  Sociolog	  NYT	  til	  forsamlingen	  

i	  2015.	  Af	  samme	  grund	  kunne	  beretningen	  heller	  ikke	  godkendes	  af	  forsamlingen.	  

	  

12. Beretning	  fra	  Syddansk	  Universitet,	  Esbjerg	  

Beretningen	  blev	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  

	  

13. Valg	  af	  redaktionen	  til	  Dansk	  Sociologi	  

Redaktionen	  blev	  valgt	  med	  samme	  antal	  medlemmer	  som	  hidtil	  (10),	  under	  den	  

forudsætning,	  at	  vedtægtsændringsforslaget	  under	  punkt	  17	  vedrørende	  dette	  blev	  godkendt	  

(det	  gjorde	  det).	  	  Det	  tilstræbes	  at	  et	  medlem	  af	  redaktionen	  er	  studerende.	  

Janus	  Hansen	  har	  måttet	  forlade	  redaktionen	  til	  fordel	  for	  sin	  post	  som	  institutleder	  ved	  

Sociologisk	  Institut	  på	  Københavns	  Universitet	  og	  stillede	  derfor	  ikke	  op	  til	  valg.	  	  

Lasse	  Folke	  Henriksen	  (CBS)	  stillede	  op	  til	  redaktionen.	  Redaktionen	  støtter	  op	  om	  hans	  

kandidatur.	  Lasse	  valgtes	  til	  redaktionen.	  
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Der	  er	  ydermere	  en	  studenterplads,	  som	  ikke	  er	  besat	  (det	  er	  KU’s	  tur).	  Rebecca	  Overgaard	  

Udsen	  stillede	  op,	  og	  valgtes	  som	  studenterrepræsentant	  til	  redaktionen	  ved	  

generalforsamlingen.	  

Dermed	  består	  redaktionen	  i	  Dansk	  Sociologi	  af:	  Gitte	  Sommer	  Harrits,	  Klaus	  Levinsen,	  

Anders	  Ejrnæs,	  Signe	  Ravn,	  Stine	  Faber,	  Niels	  Peter	  Mortensen,	  Mikkel	  Bo	  Madsen,	  Allan	  

Madsen,	  Lasse	  Folke	  Henriksen	  og	  Rebecca	  Overgaard	  Udsen.	  

	  

14. Valg	  af	  formand	  i	  Dansk	  Sociologforening	  

Martin	  Munk	  genopstillede	  ikke	  som	  formand.	  Generalforsamlingen	  bifaldt	  hans	  virke	  de	  

sidste	  2	  år	  og	  takkede	  ham	  for	  hans	  formandsskab.	  

Kristian	  Karlson	  (næstformand)	  foreslog	  Anna	  Ilsøe	  som	  formand	  for	  Dansk	  Sociologforening.	  

Alle	  bifaldt	  forslaget,	  og	  Anna	  bekræftede	  at	  hun	  stillede	  op.	  Anna	  valgtes	  til	  formand	  for	  

foreningen.	  

Anna	  Ilsøe	  udtalte,	  at	  hun	  glæder	  sig	  meget	  til	  samarbejdet	  samt	  iværksætte	  en	  masse	  ting	  

som	  formand.	  

	  

15. Valg	  af	  bestyrelse	  til	  Dansk	  Sociologforening	  

Ingen	  nye	  stillede	  op	  til	  foreningens	  bestyrelse,	  men	  der	  var	  en	  ledig	  plads	  som	  suppleant	  i	  

bestyrelsen,	  samt	  en	  ledig	  plads	  som	  studenterrepræsentant.	  	  

Der	  blev	  foreslået	  Asta	  Breinholt	  Lund	  (der	  ikke	  kunne	  genopstille	  som	  

studenterrepræsentant)	  som	  suppleant,	  og	  hun	  blev	  valgt	  af	  forsamlingen.	  

Alberte	  Dokkedal	  blev	  foreslået	  som	  studenterrepræsentant	  til	  bestyrelsen,	  og	  blev	  valgt	  af	  

forsamlingen.	  

Bestyrelsen	  for	  foreningen	  2015	  består	  dermed	  af	  følgende	  medlemmer:	  Kaveh	  Shamshiri-‐

Petersen,	  Lasse	  Suonperä	  Liebst,	  Pia	  Heike	  Johansen,	  Pelle	  Korsbæk	  Sørensen,	  Signe	  Ravn,	  

Kristian	  Karlson	  (næstformand)	  og	  Anna	  Ilsøe	  (formand).	  

Suppleanter:	  David	  Reimer	  og	  Asta	  Breinholt	  Lund.	  

Studenterrepræsentanter:	  Benjamin	  Schwarz	  og	  Alberte	  Dokkedal.	  
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Anna	  Ilsøe	  stillede	  op	  som	  ISA-‐repræsentant	  og	  blev	  valgt	  af	  generalforsamlingen.	  

	  

16. Valg	  af	  revisorer	  

Ingen	  nye	  stillede	  op.	  Kirsten	  Meyer	  og	  Heine	  Andersen	  blev	  genvalgt	  til	  revisorer.	  

	  

17. Vedtægtsændringer	  

Et	  udvalg	  bestående	  af	  Elisabeth	  Hultcrantz,	  Lasse	  Liebst	  og	  Heine	  Andersen	  havde	  lagt	  et	  

stort	  arbejde	  i	  at	  optimere	  foreningens	  vedtægter.	  Forslag	  til	  ændringer	  fremgår	  af	  

SociologNYT	  nr.	  181.	  

§1	  vedrørende	  foreningens	  navn	  blev	  vedtaget,	  og	  foreningen	  hedder	  altså	  nu	  Dansk	  

Sociologiforening.	  Alle	  ændringsforslag	  blev	  vedtaget	  indtil	  (Ny)	  §18,	  hvor	  det	  det	  blev	  

foreslået	  at	  fastsætte	  et	  minimumsantal	  til	  redaktionen	  i	  Dansk	  Sociologi	  på	  mellem	  5-‐10	  

personer.	  (Ny)	  §18	  blev	  vedtaget	  som	  fremsat	  med	  denne	  rettelse.	  

Alle	  ændringsforslag	  vedtaget	  herimellem	  indtil	  (Ny)	  §23,	  hvor	  der	  indføres	  ”Valg	  af	  

repræsentanter	  til	  internationale	  organisationer”	  som	  pkt.	  13	  på	  dagsordenen	  for	  

generalforsamlingen,	  og	  gammelt	  pkt.	  13	  er	  derfor	  nu	  pkt.	  14.	  

Vedtægtsændringerne	  godkendtes	  af	  generalforsamlingen.	  

	  

18. Eventuelt.	  

Der	  lød	  applaus	  til	  både	  Kirsten	  Meyer	  og	  Elisabeth	  Hultcranz	  som	  æresmedlemmer.	  	  

Sociologisk	  Sommerhøjskole	  fremlagde	  beretning	  fra	  deres	  arbejde	  indtil	  videre.	  Det	  store	  

arbejde	  anerkendtes	  af	  forsamlingen.	  

	  

Anna	  Ilsøe,	  formand	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Heine	  Andersen,	  dirigent	  

……………………………………	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  ……………………………………….	  
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Martin	  Munk,	  afgående	  formand	  

………………………………….	  


